
 

 

Referat af studienævnsmøde torsdag den 30. marts 2023 

 
Til stede: 
Jesper Franch (JF) 
Pascal Madeleine (PM) 
Lars Domino Østergaard (LDØ) 
Kirsten Schultz Petersen (KSP) 

 
Ikke til stede: 
Christina Østergaard Thorsen (CØT) 
Ida Beate Svit (IBS) 
Louise Pape-Haugaard, viceinstitutleder og 
studieleder (LPH)

Henrik Boye Mortensen (HBM)  
William Marin Vedde (WMV)  
Mette Marx Christensen (MMC) 

 
 

Sekretær og referent:  Berit Lund Sørensen (BLS)  
 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat (16. februar) 
3. Opfølgning fra sidste møde (16. februar) 
4. Godkendelse af forretningsorden 
5. SPS-støttemuligheder 
6. Behandling af semesterkoordinators evalueringsrapporter fra E22 på baggrund af 

semesterevalueringer fra studerende 
7. Behandling af evaluering af uddannelsesforløb for 11. semester (to-fag) 
8. Behandling af censorrapporter (vintereksamener)  
9. Ændring af studieordning for bacheloruddannelsen i Idræt: Tilføjelse af op til 15 ECTS valgfag for 

studerende som ønsker centralt fag i Idræt og sidefag i enten Matematik, Fysik, Kemi, Biologi 
10. Orientering om optag på uddannelserne (kvote 2 og kandidatuddannelser) 
11. Meddelelser 
12. Eventuelt 

 

 
Punkter til behandling for lukkede døre: 

13. Merit, dispensationer og klager  
Ansøgning om forhåndsmerit (idræt KA) - genbehandling 

 
Links: semesterbeskrivelser, semestergruppemødereferater, eksamensplan, studienævnets årsplan 

 
 
 
 
 
 

 

https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/for-studerende-og-undervisere#eksamensplaner
https://prod-aaudxp-cms-001-app.azurewebsites.net/media/1aaarm1j/1157556_aarsplan-studienaevn-for-idraet-og-folkesundhedsvidenskab-2022_3.pdf
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden blev godkendt. 

 
Ad 2. Godkendelse af referat 
Referat blev godkendt. 
 

Ad 3. Opfølgning fra sidste møde 
- Trivsel på idrætsuddannelsen  

Studenterrepræsentanterne i studienævnet ønsker at genoprette Idrætsrådet, så det blev besluttet 
at indkalde til et møde med studentersamfundet og FakSund. CØT indkalder til et møde. 

CØT og WMV har efterfølgende holdt møde med studentersamfundet. Planen er at starte 
idrætsrådet op fra efteråret 2023. Der er mulighed for at søge om midler til aktiviteter fra 
studentersamfundet samt fagforening (IDA/DM) til fx forplejning til fælles arrangementer. CØT og 
WMV indkalder til stiftende generalforsamling d. 26. april kl. 16.00, hvor alle idrætsstuderende 
opfordres til at deltage. 
MMC opfordrer til at finde fælles arrangementer, da det kan være med til at tiltrække og fastholde 
studerende i idrætsrådet.  

- Praktikforløb i egen virksomhed (idræt 3. semester KA) 
JF undersøger, hvad der ligger af aktiviteter i praktik i egen virksomhed.  

Der har i efteråret 2022 været en gruppe (3 studerende) på 3. semester KA, som har været i praktik i 
egen virksomhed. JF har talt med vejlederen for den gruppe, som oplyser, at forløbet har fungeret 
godt. De har betragtet deres egen virksomhed som det eksterne samarbejde og har desuden arbejdet 
sammen med andre eksterne parter/kontakter gennem projektet.  
Studienævnet besluttede, at det fremadrettet skal være en mulighed at kunne komme i praktikforløb 
i egen virksomhed uden at skulle søge en godkendelse i studienævnet. Dette gælder både for 
studerende på 3. semester idræt KA samt studerende på 3. og 4. semester FSV. 

 

Ad 4. Godkendelse af forretningsorden  
Følgende passus er tilføjet i forretningsordenen: 
Dokumenter/bilag udarbejdet af studienævnet og dets medlemmer vil fremover skulle mærkes specifikt, hvis 
de ikke kan offentliggøres/distribueres. Såfremt der skal behandles dokumenter/bilag, der ikke er udarbejdet 
af studienævnet og dets medlemmer, må det forventes, at afsenderen påfører dokumenterne 
fortrolighedsgraden. 
 
Forretningsordenen blev godkendt. 
 
Opfølgning: 
BLS uploader den nye forretningsorden på hjemmesiden. 

 
 
Ad 5. SPS-støttemuligheder 
Studienævnets praksis er, at der på baggrund af en individuel vurdering typisk gives 25 % ekstra tid ved 
skriftlige stedprøver og 50 % ekstra forberedelsestid ved mundtlige eksamener (eksamener hvor der er 
forberedelsestid). Der gives ikke ekstra tid til den mundtlige eksamination.  
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Studienævnet har modtaget flere ansøgninger, hvor der på baggrund af dysleksi søges om ekstra tid til andre 
typer eksamener (fx skriftlige hjemmeopgaver).  

Studienævnet besluttede at ændre praksis, så der fremadrettet også gives ekstra tid til skriftlige 
hjemmeopgaver.  

- Hjemmeopgaver på 3 dage, udløser 1 ekstra eksamensdag 
- Hjemmeopgaver på 4 dage, udløser 1 ½ ekstra eksamensdag 
- Hjemmeopgaver på 5 dage, udløser 2 ekstra eksamensdage 

Studienævnet er opmærksomt på, at det kan betyde, at der skal afleveres en lørdag eller søndag. 

Når en studerende fremsender en ansøgning om ekstra tid på baggrund af dysleksi (og ansøgningen 
godkendes på baggrund af dokumentation) udløses ovenstående automatisk ved alle efterfølgende 
eksamener.  

 
 
Ad 6. Behandling af semesterkoordinators evalueringsrapporter fra E22 på baggrund af 
semesterevalueringer fra studerende  
Semesterkoordinators evalueringsrapporter blev behandlet med udgangspunkt i indstillinger fra studienævnets 
tovholdere. Studienævnet besluttede for hver rapport, hvorvidt den kunne godkendes, betinget godkendes eller 
ikke godkendes, og om der var forhold, som studienævnet ønskede at følge op på ud over det, 
semesterkoordinator foreslår. 
 

Semester Tovholder Konklusion Bemærkninger 

Idrætstek. 3. sem. KA KSP/IBS Godkendt  

Idræt 1. sem. KA PM/HBM Godkendt Studieintensiteten har været 
høj og over den 
studieintensitet, der normalt 
ses på bacheloruddannelsen. 
82 % af de studerende bruger 
mere end 36 timer om ugen. 
Studiemiljøet er ikke vurderet 
positivt, men det skal ses i lyset 
af, at semesteret foregik i 
gamle faciliteter og i en 
turbulent flytteperiode. 

Idræt 3. sem. KA PM/HBM Betinget godkendt Studieintensiteten er fortsat lav 
dette semester. Dette bør 
adresseres i 
evalueringsrapporten. 

FSV 1. sem. KA JF/MMC Betinget godkendt Det skal fortsat være et 
fokuspunkt at få integreret alle 
studerende i studiemiljøet. De 
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studerende i studienævnet 
forklarer, at det kan være svært 
at starte på et semester, hvor 
mange allerede er integreret på 
baggrund af, at de har fulgt 
undervisningen i 
suppleringskurset epidemiologi 
og statistik. 

FSV 3. sem. KA JF/MMC Godkendt Uddannelsen er flyttet til den 
nye SUND bygning så de fysiske 
faciliteter forbedres 
forventeligt. 

Idræt 1. sem. BA LDØ/WMV Godkendt Studieintensiteten er lav. 60 % 
af de studerende bruger færre 
end 35 timer om ugen på 
studiet.  
Der ønskes et bedre fysisk 
studiemiljø i Gigantium. 
Studienævnet opfordrer CAS og 
institutledelse til at forbedre 
studiemiljøet ud fra de ønsker, 
der tidligere er adresseret. 
 
2 studerende har været udsat 
for krænkelser/mobning, hvor 
den ene studerende har 
oplevet det fra en underviser. 
Semesterkoordinator bør 
nævne dette overfor 
undervisere og vejledere på 
semesteret. 

Idræt 3. sem. BA LDØ/WMV Betinget godkendt Studieintensiteten er lav. 47 % 
af de studerende bruger færre 
end 35 timer om ugen på 
studiet. 

Studienævnet opfordrer CAS og 
institutledelse til at forbedre 
studiemiljøet ud fra de ønsker, 
der tidligere er adresseret.  

For at reducere forvirringen 
omkring kursets litteratur 
(arbejds- og træningsfysiologi i 
udholdenheds- og 
styrketræning), skal det gøres 
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mere klart, hvad der er 
anbefalet litteratur til hver 
undervisning, og hvad der er 
supplerende litteratur. 

Idræt 5. sem. BA LDØ/WMV Betinget godkendt Studieintensiteten er lav. 57 % 
af de studerende bruger færre 
end 35 timer om ugen på 
studiet.  

Der ønskes et bedre fysisk 
studiemiljø i Gigantium. 
Studienævnet opfordrer CAS og 
institutledelse til at forbedre 
studiemiljøet ud fra de ønsker, 
der tidligere er adresseret. 

1 studerende har været udsat 
for krænkelser/mobning, hvor 
den studerende har oplevet det 
fra en medstuderende. 
Vedkommende har henvendt 
sig og er blevet hørt i sin 
henvendelse. 

 

 
Opfølgning: 
Godkendte rapporter offentliggøres på https://www.hst.aau.dk/staff-and-
students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer efter mødet.  
 
MMC foreslog, at de studerende på 1. semester tilbydes en statistikdag i lighed med litteratursøgning 
under gennemførelsen af deres projektarbejde. 
 

Opfølgning: 
BLS og JF arbejder videre med de betinget godkendte rapporter. 
 
 

Ad 7. Behandling af evaluering af uddannelsesforløb for 11. semester (to-fag) 
Der er kun modtaget svar fra én tofagsstuderende, derfor er der ikke udarbejdet en evalueringsrapport. 
 
 
 
 
 
Ad 8. Behandling af censorrapporter (vintereksamener) 
Studienævnet har bemærket, at censorrapporterne er tilfredsstillende. I langt den overvejende del af 
rapporten fremgik det, at 100% af censorerne havde oplevet de enkelte elementer, der indgår i eksamen, 
som værende tilfredsstillende. 

https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
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Studienævnet taget årsberetningen for censormandskabet for Idræt og Idrætsteknologi til efterretning. 
 
 
 
Ad 9. Ændring af studieordning for bacheloruddannelsen i Idræt: Tilføjelse af op til 15 ECTS valgfag 
for studerende som ønsker centralt fag i Idræt og sidefag i enten Matematik, Fysik, Kemi, Biologi 

Studienævnet skal tage stilling til, om der kan indføres valgmoduler på bacheloruddannelsens 3. og 4. 
semester for de studerende, som ønsker et sidefag indenfor det naturvidenskabelige område. 

Studienævnet skal være opmærksomt på, at valgfagene vil være mulige at tage for alle studerende på 
bacheloruddannelsen – ikke kun for sidefagsstuderende. Forpersonen for studienævnet forventer dog ikke, 
at enkeltfagsstuderende ønsker at benytte sig af denne mulighed, men det vil kræve ekstra information om 
de valg, man skal træffe som sidefagsstuderende med et naturvidenskabeligt sidefag. 

Studienævnet besluttede, at nedenstående tre kurser gøres til valgkurser (max 3 kurser), for de studerende 
som ønsker at få sidefag og dermed undervisningskompetence i et af de naturvidenskabelige fag.   

• 3. semester: Idræts- og sundhedspsykologi i boldspil (5 ECTS) 
• 4. semester: Biomekanik, styrketræning og fitness (5 ECTS) 
• 4. semester: Træning og undervisning i atletik (5 ECTS) 

 
Studienævnet besluttede at ændre studieordningen, hvilket officielt vil træde i kraft fra sommeren 2024. 
Hvis der skulle være studerende på 3. og 4. semester i henholdsvis E23 og F24, der ønsker et sidefag i enten 
Matematik, Fysik, Kemi eller Biologi, vil studienævnet vurdere, om det kan lade sig gøre for de studerende 
at indgå i en tilsvarende sidefagsordning. 
 
 
 
Ad 10. Orientering om optag på uddannelserne (kvote 2 og kandidatuddannelser) 
SAS Output (aau.dk) 
Idræt kandidat: 28 modtagne ansøgninger 
Folkesundhedsvidenskab: 54 modtagne ansøgninger 
 
SAS Output (aau.dk) 
Idræt BA: 52 ansøgninger (kvote 2) 
 
Da antallet af ansøgere ikke er på højde med tidligere år, er studienævnet opmærksomt på, at 
markedsføringen af uddannelserne skal fortsætte og muligvis intensiveres, såfremt instituttets økonomi 
tillader det. Herunder sikre at information om kandidat- og jobmuligheder med Folkesundhedsvidenskab- og 
Idrætsuddannelsen fortsat gives til de studerende, der er indskrevet på bacheloruddannelsen i idræt. 
 
 
Ad 11. Meddelelser  

- Der har været afholdt møde med prodekanen og studielederen vedrørende 
autorisation/certificering. På mødet deltog forskningsgruppelederne Pascal Madeleine (PM) og Sine 
Agergaard (SA) samt forpersonen for studienævnet (JF). Der blev ikke truffet beslutning om, at der 
skal igangsættes et arbejde i forhold til autorisation/certificering. Prodekan og studieleder gav 
udtryk for, at det vil være en vanskelig proces at få gennemført. Inden endelig beslutning træffes er 
PM, SA og JF blevet bedt om at rette en uformel kontakt til institutlederne på henholdsvis Institut 
for Folkesundhed (Ole Bækgaard, AU), Institut for Idræt og Biomekanik (Jens Troelsen, SDU) og 
Institut for Idræt og Ernæring (Nikolai Nordsborg, KU) for at få en vurdering af de tre øvrige 
institutioners holdning til evt. autorisation/certificering. 

http://www.adm.aau.dk/budgetplan/access_auc/dwdir/ramme/ansdir7.html
http://www.adm.aau.dk/budgetplan/access_auc/dwh/uddybende/ansog_optag/kvote2/ansog5.html
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- Forpersonen for studienævnet er blevet bedt om at deltage i møde med det eksterne 

Akkrediteringspanel, hvor panelet møder en del af AAU’s viceinstitutledere, studieledere og 
studienævnsforpersoner. Mødet finder sted tirsdag d. 25. april. 
 

- Forpersonen for studienævnet samt Henrik Vardinghus-Nielsen har deltaget i 
netværksarrangement på Innovate (IAS-PBL) med henblik på evt. deltagelse i pilotprojekt for SSH-
STEM integration i efterårssemestret. Kandidatuddannelsen i Turisme kan godt se nogle 
samarbejdsmuligheder, i særdeleshed i forhold til kursusaktiviteter. På fakultetsniveau vil det også 
være muligt for vore to uddannelsesretninger (FSV og Idræt) at gennemføre fælles STEM aktiviteter 
(også uden ændringer i studieordning). Der kan gives midler til at gennemføre pilotprojekter internt 
på SUND. 
 

- Christina Østergaard Thorsen (CØT) og Jesper Franch (JF) har deltaget i uddannelsesdag på 
Idrætshøjskolen i Viborg, onsdag d. 8. marts. Vi afholdt tre små sessioner af ca. 15-20 min varighed. 
I alt var der 32-33 potentielle studerende, der deltog på de tre sessioner. Enkelte var også 
interesserede i andre uddannelser på AAU, og vi gav lidt generel info om Aalborg som studieby 
samt det at studere på et universitet, hvor projekt og gruppearbejde fylder meget. Ud over AAU 
Idræt var nedenstående uddannelser repræsenteret: AAU: Idræt; SDU: Psykologi; SDU: Idræt og 
Sundhed; SDU: Kiropraktor; SDU: Medicin; VIA: Sygeplejerske; VIA: Pædagog; VIA: Folkeskolelærer 
(Skive). 

 
 
Ad 12. Eventuelt 
Intet. 
 
 
Ad 13. Merit, dispensationer og klager (Lukket punkt) 
Ansøgning om forhåndsmerit (idræt KA) – genbehandling 
(Ansøgning om at udskifte 3. semester KA (projekt) med kurser på et andet universitet) 
 
Der var ikke enighed i studienævnet, men efter en afstemning (5 stemte for og 2 stemte imod at 
imødekomme forhåndsmeritansøgningen) blev det besluttet, at den studerende får forhåndsmerit. 
  
 
Næste møde afholdes mandag d. 24. april kl. 12.30. 


